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Încheiat astăzi, 30 mai 2024 
În ședința ordinară a Consiliului Local Mediaş 

Şedinţa începe la ora 16:00 
 

Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 
Bună ziua! 
Se va intona Imnul Național al României. 
O rog pe doamna Secretar să facă precizările organizatorice. 

Doamna Secretar General - Muntean Sanda Ligia 
Bună ziua și bine ați venit la ședința ordinară a Consiliului Local Mediaș, de astăzi, 30 mai 2024. 
Fac precizarea că în conformitate cu prevederile art. 137 alin. (1) din OUG nr. 57/2019, doamna consilier 

Suciu Anca Maria, participă la ședință prin utilizarea mijloacelor electronice, fiind considerată prezentă. Ședința de 
astăzi este statutară, cu un număr de 19 consilieri locali prezenți, din totalul de 20 în funcție, lipsind domnul Brăteanu 
Iulian Cosmin.  

Convocarea ședinței s-a făcut prin Dispoziția primarului numărul 307/24.05.2024, prin afişare la sediul și pe 
site-ul Primăriei. 

Şedinţele comisiilor de specialitate au avut loc astăzi, fiind avizate proiectele de hotărâre supuse spre analiză 
şi aprobare, aflate pe proiectul ordinii de zi. Acestea sunt în număr de 15. 

Potrivit art. 138 alin. (15) din OUG nr. 57/2019, supun aprobării Procesul verbal al ședinței ordinare a 
Consiliului Local al Municipiului Mediaș din data de 25 aprilie 2024. 

Dacă aveți observaţii cu privire la modul de întocmire a procesului verbal?  
Constat că nu sunt, supun la vot procesul verbal. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Procesul verbal a fost aprobat cu 19 voturi „pentru”. 
Şedinţa de astăzi este condusă de către domnul consilier Toderici Marius Ioan, căruia îi dau cuvântul. 

Mulțumesc! 
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc doamna Secretar!  
Pe proiectul ordinii sunt 15 de proiecte de hotărâri. 
Supun la vot ordinea de zi. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Ordinea de zi a fost aprobată cu 19 voturi „pentru”. 
Înainte de a intra în dezbateri, dacă sunt colegi care doresc să se înscrie pentru a lua cuvântul la punctul 

„Diverse”. Precizez că timpul alocat fiecărui vorbitor privind dezbaterile asupra unui proiect de hotărâre sau a unei 
probleme înscrise pe ordinea de zi este de trei minute. De asemenea, la dezbaterile unui proiect de hotărâre sau a unei 
probleme înscrise pe ordinea de zi, un consilier poate lua cuvântul doar o dată și se va referi strict la problema care 
formează obiectul dezbaterii. Se înscrie cineva? Domnul Dordea. Dacă dintre cei prezenți în sală, doresc să ia 
cuvântul la punctul „Diverse” și în acest caz, timpul alocat fiecărui vorbitor este de trei minute, cu dreptul la o singură 
intervenție. Se înscrie cineva? Doamna Stoia Florina, doamna Maier Adriana, doamna Frâncu Andreea, domnul 
Cătană, doamna Dărăban Victoria, domnul Cândea Nicolae, domnul Dincă Tudor, domnul Mija Marius și doamna 
Boca Maria. Altcineva? Până la data ședinței nu s-au înregistrat întrebări sau interpelări de la cetățeni.  

Vom trece la dezbaterea proiectelor de pe ordinea de zi.  
 
1. Proiect de hotărâre privind constatarea încetării de drept, prin demisie, a mandatului de consilier 

local al domnului Crișan Sergiu Călin și declararea ca vacant a locului acestuia 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisiile 1, 2 și 3 - aviz favorabil  

http://www.primariamedias.ro/
mailto:primaria@primariamedias.ro


2 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Sigur, Sergiu Crișan ne-a părăsit. Vreau să spun două vorbe despre personalitatea lui. A fost un coleg 
excepțional, pentru mine a fost un model în mandatul pe care la acoperit. L-am urmărit cu câtă tenacitate dezbătea 
fiecare subiect în discuția, în ședințele de consiliu. Acolo unde nu răzbătea, se informa în direcțiile de specialitate din 
Primărie. A fost un model pentru noi. Mai mult decât atât, el a inițiat două hotărârii de consiliu, două hotărârii care ar 
fi adus multă lumină în cadrul democratic al administrației. Din păcate, au fost respinse amândouă. Unul dintre ele, 
Bugetarea participativă. Păcat, că așa ceva nu s-a implementat, ar fi adus mult mai mulți cetățeni în actul administrativ 
și mai mult decât toate, transparența achizițiilor publice din Primărie, iarăși un lucru regretabil că nu a fost votat, nu a 
trecut. Acum, asupra lui Sergiu s-a abătut un lucru grav. Eu sper că va trece cu fruntea sus peste aceste momente și că 
va reveni în cadrul societății. Îi mulțumim pentru tot ce a făcut până acum. 
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc! 
Dacă nu mai sunt alte observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
2. Proiect de hotărâre privind prelungirea duratei unui contract de închiriere pentru locuinţa 

construită prin Agenţia Naţională pentru Locuinţe, situată în Municipiul Mediaş 
Cere avizul comisiei de specialitate: 

Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
3. Proiect de hotărâre privind repartizarea unei locuințe pentru tineri construite prin Agenţia 

Naţională pentru Locuinţe în regim de închiriere 
Cere avizul comisiei de specialitate: 

Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii la acest punct?  

Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 
O simplă observație. Sunt de acord cu hotărârea, nu am nicio obiecție, dar ar fi recomandabil pe viitor când se 

elaborează, să fie menționat faptul că e primul rămas pe listă. Eu am avut o mică greutate căutând de ce direct locul 
cinci, până m-am lămurit, dar poate că un cetățean urmărind hotărârea nu-și dă seama de ce se sare direct la locul 
cinci. Ar fi bine de remediat lucrul acesta.  
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc! 
Mai sunt alte observații? 
Dacă nu mai sunt observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
4. Proiect de hotărâre privind actualizarea chiriei cu indicele de inflație, pentru imobilele cu destinația 

de locuințe aflate în administrarea Consiliului Local al Municipiului Mediaș 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisiile nr. 1 și 3 - aviz favorabil  
Dacă sunt observaţii la acest punct?  

Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 
Foarte scurtă observație. Un cetățean cu o problemă gravă de handicap care locuiește într-un imobil pe strada 

Angărul de Sus, numărul 15. Numele lui este Sorin Șermăr și m-a contactat, atrăgându-mi atenția că locuința în care 
este, care i s-a alocat de către Primărie, se degradează, iar persoanele pe care le-a contacta îl îndrumă spre 
comandantul Unității Militare. Locuința este probabil o fostă locuință de servici a Unității Militare. Persoana este 
handicapată grav. Ca atare el, nu este trecut pe lista chiriașilor, fiindcă nu este locuința Primăriei. Totuși, poate 
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găsește Serviciul de Administrare, poate găsește o soluție în solicitare cetățeanului de ai fi remediată locuința. 
Mulțumesc! 
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc! 
Mai sunt alte observații? 
Dacă nu mai sunt observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
5. Proiect de hotărâre privind transmiterea dreptului de concesiune, asupra unei suprafețe de teren 

aflată în domeniul privat al Municipiului Mediaș situat pe str. Barajului fără nr. 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisiile nr. 1 și 3 - aviz favorabil  
Dacă sunt observaţii la acest punct?  

Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 
Am și aici, o foarte scurtă observație. Totul este clar în ceea ce privește proiectul. Totuși, am o rugăminte 

către Serviciul Administrare Patrimoniu, Cadastru și Topometrie de a însoți aceste tip de hotărâri cu o schiță în 
concret, o schiță topografică în concret a spațiului. Avem la îndemână Google Earth, avem la îndemână ortofoto care 
poate fi...și lucrul să fie clarificat pentru consilier, să știe exact unde se află. Așa, schița care apare este total 
nelămuritoate. Nu știm unde, nu știm cât. Altfel e în ordine, totul e în ordine, transferul e absolut în ordine.   
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc! 
Mai sunt alte observații? 
Dacă nu mai sunt observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
6. Proiect de hotărâre privind includerea în domeniul public al Municipiului Mediaş a unui mijloc auto 

de transport persoane și completarea Anexei nr. 3.2. care face parte integrantă din Contractul de Delegare a 
Gestiunii Serviciului de Transport Public Local prin Curse Regulate în Municipiul Mediaș nr. 1810/01.02.2019 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil  

Dacă sunt observații la acest punct?  
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Aș vrea să mă înșel în ce privește acest proiect. În esență, înțeleg că e vorba de achiziția de către Primărie a 
unui autobuz. Nu știm în ce an este produs, știm doar că în anul acesta s-a efectuat transferul. Aș vrea să vă spun că, în 
administrarea unei companii de transport, cel mai eficient lucru este ca să existe un singur tip de mijloace de transport. 
Așa se poate intervenii cu eficiență în reparații. În mod contrar, apare un autobuz Mercedes, probabil vechi. Îl 
cumpărăm și-l introducem alături de altele câteva tipo dimensiuni de autobuze greu de administrat. Nici nu este de 
mirare, așa că parcul rece crește la Meditur, nu este de mirare că sunt ineficiențe în operare. Așa încât, eu am să abțin 
de la această operație.  
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc! 
Mai sunt alte observații? 
Dacă nu mai sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Dordea Dorin Gheorghe). 
 
7. Proiect de hotărâre privind includerea în domeniul public al Municipiului Mediaș a unor obiective 

de investiții finalizate, precum și completarea Listei Bunurilor de retur din anexa ce face parte integrantă a 
„Contractului de Delegare a Gestiunii Serviciilor Publice de Alimentare cu apă şi canalizare nr. 16621/2007” 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil  

Dacă sunt observaţii la acest punct? 
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Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 
Aș vrea o clarificare. Văd în cuprinsul hotărârii, de la bugetul local, din câte știam eu prin programul 

european toate contoarele inteligente sunt suportate de acel program, ori. Aș vrea o lămurire, aș vrea să știu, e bugetul 
local sau e banul european?    
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Doamna Secretar, trebuie adresată direcției de specialitate? 
Doamna Secretar General - Muntean Sanda Ligia 

O să cerem punct de vedere. 
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc! 
Mai sunt alte observații? 
Dacă nu mai sunt observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
8. Proiect de hotărâre privind actualizarea indicatorilor tehnico - economici la faza PT și a Devizului 

general pentru obiectivul de investiții „Reabilitare/modernizare strada Ighișului Mediaș” 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dna Suciu Anca Maria)  
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Costea Teodor Lucian)  

Dacă sunt observaţii? 
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Cred că este a treia oară când Devizul este modificat în cadrul proiectului acesta. Acum, se spune clar, deși nu 
în corpul hotărârii ci în Raportul de specialitate. E vorba de 3.654.000 lei. În felul acesta, proiectul ajunge la 27.147. 
Sigur, au apărut modificări ale prețurilor materialelor, ale altor categorii de operare, dar văzând ce a lăsat în urmă 
compania, și e o companie de prestigiu. Îmi pare rău, dar nu pot să fiu de acord cu această hotărâre.  
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc! 
Mai sunt alte observații? 
Dacă nu mai sunt observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi „pentru”, 1 vot „împotrivă” (dl Dordea Dorin Gheorghe) și 3 voturi 

„abținere” (dl Costea Teodor Lucian, dna Suciu Anca Maria și dl Veza Liviu).  
 
9. Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului la faza DALI și a indicatorilor tehnico - economici 

pentru obiectivul de investiții: „Reabilitare instalație de încălzire în Hala A și Hala B” 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dna Suciu Anca Maria)  
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Costea Teodor Lucian)  

Dacă sunt observaţii la acest punct? 
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Mai întâi, am rugămintea de a se vota o adiție la denumirea acestei hotărârii. Ea spune „Reabilitare instalație 
Hala A și Hala B”. Cineva se va întreba Hala A și Hala B, de unde? Aș cere să se adauge „din Piața Prim - Com 
Municipiul Mediaș”, la denumire.   
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Știu că era precizat în documentație, în proiect. Era precizat clar. 
Alte observaţii mai sunt? 

Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 
Da. Aș vrea să supuneți aprobării propunerea mea de adăugare la denumire.  

Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 
Cine este pentru adăugarea la denumire? Două. 
Cine este împotrivă?  
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Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 
OK. Acum, privind corpul hotărâri, este vorba de 727.000 lei. Sigur că da, vara se face sanie și iarna trăsură, 

dar se repetă, pentru a nu știu câta oară, alocăriile de la buget pentru Piața Prim - Com. Această piață ar trebui să 
funcționeze cu profit, să aducă bani companiei, ori în loc de a aduce profit, constatăm că se repară Hala de brânză pe 
banii noștri, acum se aduc sisteme video, iarăși pe banii noștri. Durează doi ani și se schimbă sistemul video. Totul pe 
bani de la bugetul, adică pe banii noștri. E păcat. În loc să aducă bani, utați-vă la piețele private care fac bani cu 
căruța, piața asta, care e una publică, mănâncă bani și nu se întâmplă nimic. Vorbeam data trecută despre noul 
administrator care are experiență militară și îl sfătuiam să intre acolo și să scormonească puțin acea cloacă de dealeri 
care aduc marfă. Toate tarabele vând același lucru la același preț. E clar că acolo este un monopol al unei mafii care 
stă în spate. Nu o să fiu de acord cu această hotărâre.  
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc! 
Mai sunt alte observații? 
Dacă nu mai sunt alte observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi „pentru”, 1 vot „împotrivă” (dl Dordea Dorin Gheorghe) și 3 voturi 

„abținere” (dl Costea Teodor Lucian, dna Suciu Anca Maria și dl Veza Liviu).  
 
10. Proiect de hotărâre privind aprobarea implementării etapei a II-a a proiectului „Îmbunătățirea 

calității vieții și a mediului urban în Municipiul Mediaș I”, cod SMIS 324844 în cadrul Programului Regiunea 
Centru 2021 - 2027 în scopul finalizării integrale, precum și susținerea cheltuielilor necesare - cofinanțării, 
cheltuielilor neeligibile 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dna Suciu Anca Maria)  
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct? 
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Este una dintre cele mai spumoase hotărârii care e pusă în discuție. Dacă vă amintiți data trecută, eu am cerut 
Direcției Tehnice să spună câți bani a pierdut Primăria prin nefinalizarea acestor nouă proiecte la termenul scadent 31 
decembrie 2023. Nu am primit nici un răspuns. Aici găsesc un răspuns parțial, e adevărat, doar pentru un singur 
proiect. E vorba de 11.000.000 de lei pentru acest proiect care s-au pierdut. Și acum, ce încearcă această hotărâre. E 
vorba de bani pierduți din POR 2014 - 2020 și hotărârea încearcă să translateze lipsa banului, gaura generată din POR 
2020 - 2027. De fapt, sunt două pierderi. Am pierdut banii alocați și consumând din banii care puteau ajunge la alte 
proiecte ca să finalizăm acest proiect. Eu mă gândesc așa, fiindcă e vorba de o căruță de bani, 23.000.000 pentru...la 
data la care s-a generat împrumutul, cel de 70.000.000. Atunci erau 23.000.000, între timp au mai crescut prețurile. 
Cum numai jumătate din banii ăștia, dacă tot vorbim, vorbesc de Corpul din Aviație în care se construiește un Centru 
Cultural. Cu jumătate din banii ăștia putea să fie cumpărată clădirea de vis-a-vis, Casa de Cultură și era o afacere la 
gata și cu preț mult mai mic. Ce folos aduce acel Centru Cultural bătrânilor, el fiind amplasat la Aviație, bătrânilor din 
Gura Câmpului, din Șoseaua Sibiului? Cine merge să joace table la capătul pământului? Vreau să vă atrag atenția 
asupra unui lucru destul de serios. Nu avem garanția că vom obține bani din POR 2021 - 2027, iar hotărârea își 
propune citez: „asigurarea resurselor financiare necesare implementării proiectului în condițiile rambursării/decontării 
ulterioare și se va menține investiția realizată, se vor asigura sumele reprezentând cheltuielile financiare și întreținerea 
aferentă în vederea sustenabilității financiare a acestuia.” Cu alte cuvinte, este o investiție riscantă, extrem de riscantă. 
O să mă opun hotărârii.   
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc! 
Alte observații dacă mai sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Dacă nu sunt observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi „pentru”, 1 vot „împotrivă” (dl Dordea Dorin Gheorghe) și 3 voturi 

„abținere” (dl Costea Teodor Lucian, dna Suciu Anca Maria și dl Veza Liviu).  
Domnul Consilier local Veza Liviu 

Doresc să menționez, că doamna Suciu a votat „abținere” și la proiectul opt și nouă.  
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Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 
Mulțumesc! 
 
11. Proiect de hotărâre privind modificarea HCL nr. 268/2009 privind aprobarea cuantumului 

contribuţiilor administraţiei publice locale la realizarea unor lucrări şi servicii de interes public local, în baza 
unor convenţii sau contracte de asociere 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct? 
Dacă nu sunt observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Dordea Dorin Gheorghe). 
 
12. Proiect de hotărâre privind modificarea Organigramei și a statului de funcții al Direcţiei de 

Asistenţă Socială Mediaş 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisiile 1, 2 și 3 - aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii la acest punct? 
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
13. Proiect de hotărâre privind aprobarea Convenţiei de parteneriat între Consiliul Local al 

Municipiului Mediaş prin Direcţia de Asistenţă Socială şi Asociația „Sfântul Casian” Mediaș și cofinanțarea 
serviciului social Centru de zi pentru copii cu tulburări din spectrul autist al asociaţiei 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisiile 1, 2 și 3 - aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
14. Proiect de hotărâre privind aprobarea protocoalelor de colaborare pentru stabilirea procedurii de 

lucru în privinţa modalităților de referire/sesizare/identificare a persoanelor vârstnice care au nevoie/sunt 
beneficiare de servicii sociale, încheiate între Direcţia de Asistenţă Socială Mediaş şi Asociaţiile „Sfântul Mihail 
Mărturisitorul” şi Phoenix Speranța 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisiile 1, 2 și 3 - aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt observații, supun aprobării proiectul de hotărâre.  
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
15. Proiect de hotărâre privind aprobarea inițierii procedurilor necesare realizării obiectivului de 

investiții „Amenajarea pistelor de bicicletă în spațiul urban al Municipiului Mediaş 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisia nr. 1 - aviz nefavorabil: 5 voturi „împotrivă” (dl Brăteanu Iulian, dl Chiorean Iustin, dl 
Popa Lucian, dl Radu George și dna Teodorescu Alis) și 1 vot „abținere” (dna Suciu Anca Maria) 
Raport comisia nr. 3 - aviz nefavorabil: 1 vot „pentru” și 6 vot „împotrivă” (dl Cotei Mihai Gheorghe, 
dna Duma Silvia Nicoleta, dl Oprișor Ionuț Bogdan, dl Tănase Vasile, dl Toderici Marius și dna 
Țichindelean Adriana) 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
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Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 
Eu sunt inițiatorul hotărârii. Am să încerc să fac o succintă descriere a lui. Știm cu toții că lipsa pistelor de 

bicicletă în Mediaș e cronică. Știm cu toții că un pas în civilizație înseamnă transportul nepoluant, transportul...iar 
spațiul Mediașului oferă condiții optime de a ajunge dintr-un capăt al orașului pe bicicletă, dar siguranța transportului 
pe bicicletă este teribil de precară în orașul nostru. Eu văd persoane vârstnice într-un flux de automobile care sunt 
absolut vulnerabile. OK. Din Raportul de specialitate, elaborat de Direcția Dezvoltare Urbană, nu am dedus că ar fii 
ceva în neregulă. Am dedus, totuși, că el ar trebui încadrat în ceva ce va urma, orizont 2030. Așteptăm de 34 de ani ca 
ceva să se modernizeze în spațiul nostru urban și constatăm că suntem amânați în continuare până la calendele 
grecești. Tot Raportul ne introduce într-o suită de sintagme, acronime, POR, PDRC, SIDU PMUD. Ăsta e cel cu 
orizont 2030. E păcat că nu se rupe pisica și nu facem un prim pas în sensul ăsta. Nu am să continui cu alte 
argumente, cred că proiectul este destul de clar, cred că toată lumea l-a citit. Vreau să vă spun, în glumă să zicem. Am 
pariat înainte de ședință cu un amic, că grupul PNL va vota. Eu am susținut că va vota „abținere”, colegul că va vota 
„împotrivă”, pe un pahar de apă minerală. Vă rog să ne contraziceți pe amândoi și să ne lăsați să bem apa minerală în 
tihnă, fiecare pe a lui și să votați „pentru”, proiectul.  
Domnul Viceprimar - Sima Dan 

PMUD are orizont și îmi cer scuze pentru voce, dar atâta pot acum. Are orizont 2030, în sensul că Planul de 
Mobilitate Urbană Durabilă care este în revizuire, va fii valabil după revizuire până în 2030. Nu că va fii realizat până 
în 2030. În acest sens, într-adevăr, identificarea pe care o solicitații Primăriei, că dumneavoastră nu ați propus trasee.  
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Nu, nu... 
Domnul Viceprimar - Sima Dan 

Solicitați doar Primăriei să găsească trasee... 
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Exact, exact.  
Domnul Viceprimar - Sima Dan 

Are loc prin acest document, PMUD. Mulțumesc!  
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Noi avem un PMUD. Avem elaborat, finalizat în 2017 și aș vrea să citesc câteva paragrafe din el, care se 
repetă la fiecare capitol și care zice: do something versus do minimum, adică fă ceva în loc să nu faci nimic. Se repetă 
ca o ingerință, iar noi de 34 de ani nu facem nimic, absolut nimic. Și acum sper că nu este o încrâncenare pur probă a 
puterii. 
Domnul Viceprimar - Sima Dan 

Absolut de loc. Dacă îmi permiteți, identificarea acestor trasee, chiar ar fi utilă pentru că la momentul acesta 
realizarea unui circuit oarecare de pistă de bicicletă cu rol funcțional este greu de imaginat câtă vreme traficul greu 
este pe DN 14. E aproape imposibil pentru că avem lățimii la străzi care nu permit o astfel de identificare. Sigur, în 
momentul în care vom avea scos traficul greu de pe DN 14, prin varianta ocolitoare, probabil că lucrurile vor arăta 
mult mai bine. Dar în acest moment, se pot trasa piste de biciclete cu rol mai de grabă de agrement, cum sunt și cele 
două: către Heleșteu și către Ighiș. Se mai poate imagina la limită, una pe Aurel Vlaicu către Buzd cu același rol. Nu 
ai cum să le legi la lățimile existente în partea centrală a orașului. Toate acestea vor fi analizate în PMUD și repet, el 
nu va fi realizat până în 2030. Orizontul lui de valabilitate, a acestei actualizării este 2030. Mulțumesc!  
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc! 
Dacă nu mai sunt alte observaţii, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea nu a fost adoptată: 3 voturi „pentru”, 15 voturi „împotrivă” (dna Avămescu Olimpia Aurelia, dl 

Boca Teofil, dl Chiorean Iustin, dl Cotei Mihai Gheorghe, dl Dobai Paul Adrian, dna Duma Silvia Nicoleta, dl 
Oprișor Ionuț Bogdan, dl Popa Lucian Vasile, dl Radu George Stelian, dl Sima Dan, dl Tănase Vasile, dna 
Teodorescu Florentina Alis, dl Toderici Marius Ioan, dl Tulinschi Alexandru Simion și dna Țichindelean Adriana 
Ștefania) și 1 vot „abținere” (dna Suciu Anca Maria). 

Trecem la punctul Diverse. Domnul Dordea, vă rog. 
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Într-un fel sau altul, ședința asta e una aniversară, chiar dacă mandatul nostru va continua până în septembrie. 
Totuși, săptămâna viitoare se va trage o linie, așa încât eu mi-aș permite o evaluare a ciclurilor care s-au petrecut din 
2016 până acum. Am făcut o statistică a hotărârilor adoptate în intervalul ăsta. Au fost 3334, dintre care una singură a 
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venit, hotărâre aprobată, a venit de la grupul opoziției. Din cadrul grupului majoritar, nu a fost emisă nici o singură 
hotărâre din grupul consilierilor. Ori, prezența noastră aici, nu vă supărați. Noi am fost mandatați de cetățeni să le 
transpunem în hotărâre dorințele lor, nu să facem slugi în fața șefului de partid sau a oricărui altceva, ridicând mâna. E 
păcat, dacă lucrul ăsta va continua tot așa. Democrația noastră se spulberă. Îmi pare rău că trebui să vă aduc aminte 
despre un clasic pe care toată lumea îl cunoaște, cel care a fundamentat principiile separării puterilor în stat și a lui 
Secondat cunoscut drept Montesquieu. Era conte de conte, de Montesquieu și care a fundamentat acest principiu al 
separărilor. Aici avem două puteri, dar se pare că sunt atât de bine sudate încât democrația nu funcționează. Cred că 
lucrul acesta trebuie schimbat. Vă mulțumesc! 
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Vă mulțumesc! 
În continuare dau cuvântul doamnei Stoia. 

Doamna Stoia Rodica 
Vreau să vă informez că sunt locatar și proprietar al apartamentului de pe Govora 4. Acum doi ani vă 

ceruserăm dacă puteți să ne ajutați pentru niște fotovoltaice. De doi ani de zile este foarte bine și astăzi ne trezim cu 
firmele din Mediaș că trebuie să dăm jos tot ce am construit, geamuri termopane, izolație. Țineți minte că în 2018 era 
vorba să facă tot Primăria pe fonduri nerambursabile. Am făcut-o tot noi pe banii noștri fiindcă așa...Îmi pare rău că 
domnul Primar lipsește astăzi, să audă. Domnilor, ați citit ceea ce v-am cerut noi, ceea ce v-am rugat să faceți pentru 
noi? Ne-ați amânat doi ani de zile. Mă rog, dar în doi ani de zile trebuia să știți ceea ce am cerut și ce am făcut. Noi vă 
cerem sandale și voi ne dați păpuci. Sunt oameni între 70 și 80 de ani în blocul ăla care s-au sacrificat în acești 10 ani 
de au pus geamuri termopan, de au pus tencuiala. Atunci de ce nu ne-ați zis că Primăria, adică nu Primăria, scuzați-mă 
că vă bag pe toți în oala asta. Domnul Primar ne-a rugat să punem noi din banii noștri și facem și pe urmă vom vedea 
cum ne rambursează înapoi. Nu ne-a mai trebuit rambursat. Chiar vă bateți joc de proprietatea privată? Puteți să dați 
telefon la firmele care sunt, să mă aștepte până când ajung. O să iau un taxi să mă duc acolo. Nu vă bați joc de 
oameni. Gândiți-vă că sunt 80 de apartamente acolo. Numai cinci apartamente nu au reușit să își pună termopane. Ca 
acum să mi zică administratorul și președintele de bloc, că noi avem o antenă la care am semnat pe propria noastră 
răspundere, pe sănătatea noastră și că să ne salveze pe noi locatarii, o să dea firmelor. Sunt firmele Primăriei. O să dea 
banii firmelor de pe antenă, ceea ce nu s-a putut da pentru bloc ca să ne dea ei să plătim și transport, să plătim și firma 
că ne dă jos termopanul care m-am costat 10.000 de euro, să-mi dea jos tencuiala. Nu vorbesc numai de mine, gândiți-
vă la ceilalți. Mulțumesc!    
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Doamna Maier, vă rog. 
Doamna Maier Adriana 

Am o problemă în legătură cu modernizare și extindere rețele apă canal. Eu am înțes că lucrarea este făcută 
pentru a îmbunătății calitatea vieții cetățenilor și aș dori să cereți o explicație de la Apa Târnava Mare. De ce acum ne 
vine apă tulbure, gălbuie, plină de impurități. Asta este îmbunătățirea calității vieții? Calitatea proastă, preț mărit, că 
prețul la apă ați avut grijă să-l majorați și vreți să-l mai majorați încă doi ani de acum încolo. Deci, orașul este spart, 
plin de gropi, de noroi când plouă. Suferim din toate punctele de vedere și calitate, ioc. 

O altă problemă, e cu transportul. Aș vrea să știu. Lucrarea trebuia finalizată în 31.08.2023, cu extindere 
rețele de transport electric. Unde sunt troleibuzele alea, că nu le văd, tot numai autobuze. Când se va da în folosință? 
O rugăminte, frecvența la autobuze. La Automecanica sunt acum: Șomajul, Direcția de Asistență Socială, Casa de 
Pensii, Apa Târnavei Mari, un autobuz pe oră. Mediașul nu este format numai din cartierul Vitrometan și cartierul 
Gura Câmpului. La fel în Baia de Nisip. Sunt gata blocurile alea, când au de gând să-i mute pe ăștia de pe Tineretului? 
Am înțeles că încep să dispară obiecte sanitare din blocurile alea noi construite. Așa se zvonește.  

În legătură cu strada Ighișului. Din nou suplimentare. La faza DALI ați ajuns de la 14.000.000 la 22.000.000. 
S-a făcut proiectul pe 22.000.400, ați ajuns la 27.000.000 cu suplimentările succesive pe care le-ați făcut. Nu înțeleg 
ce proiectant aveți, de fapt sunt doi proiectanți la lucrarea asta, dacă proiectantul ală nu a putut să sesizeze și să facă 
de la bun început anumite lucrări? Cum e posibil să vii cu suplimentări de 190 de metri liniari de trotuar, două refugii 
de autobuze, supralărgire curbă, rigole, șanțuri, branșamente, drumuri laterale, parapeți, 15 cămine, indicatoare 
rutiere? Astea trebuiau prinse de la bun început în proiect. Suplimentări care sunt făcute numai din banii noștri și plus 
că sunt atâtea lucrări care sunt întârziate. Este penalizat cineva? Constructorul, proiectantul pentru felul cum își fac 
treaba? Că există penalități și pentru ăștia. Nu se poate să uiți așa ceva să treci în proiect. Unul din proiectanți are un 
singur angajat. Ăla a stat în birou, a cerut date direct prin telefon și a făcut proiect omul. Nici nu a fost pe teren să 
vadă ce este acolo. Mersi! 
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Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 
Doamna Frâncu. 

Doamna Frâncu Andreea 
Bună ziua! Legat de Reabilitarea străzii Ighișului, aș vrea să pun câteva întrebări și anume: cum a fost 

evaluată eficiența și impactul lucrării inițiale și cum s-a estimat ca alocarea suplimentară de fonduri va contribui la 
îmbunătățirea sau extinderea rezultatelor inițiale? Adică ce rezultate și obiective au fost atinse în cadrul lucrării și cum 
s-au aliniat cheltuielile cu rezultatele obținute raportul cost/eficiență a lucrării, pentru că din câte știu proiectul cred că 
este realizat în proporție de 80 - 90%, dacă nu mă înșel. Costurile sunt aproape dublate. Știm că mare parte din el este 
pe împrumuturi, dobânda nu se cunoaște, iar din punctul meu de vedere, cel puțin pe mine personal ca și cetățean, mă 
îngrijorează calitatea lucrărilor. Mulțumesc!  
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Domnul Cătană. 
Domnul Cătană Gheorghe 

Bună ziua! Mă numesc Cătană Gheorghe. Locuiesc în Mediaș, strada Mușcelului, numărul 3. Am o 
propunere. Văd că domnul din colț zâmbește. Cred că și dânsul locuiește în Wewern, dacă nu mă înșel. Am cerut 
domnului Primar, la întâlnirea care a fost pe Govora, să se extindă Linia 14. Am spus: domnule Primar să ne puneți și 
nouă Linie pe Wewern, pentru că sunt oameni în vârstă, oameni cu probleme de sănătate și care au nevoie de un 
mijloc de transport în comun. I-am dat domnului Primar sugestia că nu trebuie să înființeze o linie nouă. Deci, Linia 
14 care face Emailul - Stejarului și Emailul - Chimigaz am fost de n ori pe linia respectivă și mașina parcurge între 7 - 
11 minute. Două zeci de minute stă la fiecare cap de linie. Și am zis: domnule Primar, dumneavoastră faceți, mergeți 
la serviciu cu mașina Primăriei. Ori eu după noile reguli, după 70 - 80 de ani nu mai am voie să conduc. La ora 
actuală încă am mașină, dar se pune problema de ceilalți cetățeni care locuiesc pe Mușcelului, pe Movilei. Se pune 
transport în Valea Lungă. Ce avem noi cu Valea Lungă. Mi se spune că hotarul aparține de Mediaș. Ori, noi nu facem 
pentru iepuri și pentru vulpi. Noi facem pentru cetățenii care locuiesc în Mediaș sau cei care aparțin de Ighiș. Vă rog 
să luați în considerare ceea ce vă spun, pentru că nu vorbesc prostii. Deci, am văzut șofer care stătea, chiar zilele 
acestea, la Emailul, 20 de minute cu motorul pornit. Deci, în 20 de minute poate să facă cursa. Mai are cinci stații să 
ajungă în Wewern. Vă rog să luați în calcul și solicitarea oamenilor din...Dacă facem un calcul, nu cred că există mai 
multă populație în Greweln decât este în Wewern, unde este și fabrică de pâine, unde este și servis. Să încercați să ne 
ajutați cumva. Vă rugăm mult.  
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc! 
Domnul Cătană Gheorghe 

Vă rog să mă scuzați. Ar mai fi încă ceva. Strada Mușcelului cu strada Wewern, s-a degradat trotuarul la 
intersecție. Sunt multe persoane care spun că locuiesc în Wewern și nu știu de ce nu văd că noi nu putem să circulăm 
pe trotuarul respectiv și trebuie să mergem pe mijlocul străzii că trotuarul este degradat. Deci, dintre consilierii care 
sunt aici, vă pot spune.  
Domnul consilier Popa Lucain Vasile 

Vreau să-i spun domnului că strada Mușcelului nu poate fi străbătută de autobuze, mijloc de transport local.  
Domnul Cătană Gheorghe 

Eu nu am cerut pentru strada Mușcelului. Am cerut pentru zona Wewern.  
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc! 
Doamna Dăraban Victoria.  

Doamna Dăraban Victoria  
În primul rând, vreau să vă spun următorul lucru. De ce prețul la apă este atât de ridicat? Vrem un răspuns 

concret. De ce clădirile istorice din centru, nu sunt reabilitate de către Primărie și multe din ele sunt pline cu asistați 
sociali? De ce poliția Locală împarte doar amenzi prin parcări? Cinci lei ora în centru. De ce nu se ocupă de curățarea 
centrului de cerșetori? Cerșetori care vin din toate împrejurimile Mediașului. Nu știu câți polițiști locali sau peneliști 
văd ce fel de oameni împânzesc zi de zi centrul. De ce nu se face ceva cu praful din oraș? Înțeleg că se lucrează, dar 
nu poți lăsa un geam deschis. Să nu mai zic de gropi. Fac o paranteză, de multe ori cei care lucrează uită sau nu au 
semne de „Interzis Drum în lucru”. Te duci liniștit pe stradă și la un moment dat trebuie să te întorci, dacă ai unde. Vă 
invit după ora 20:00 să faceți un tur pe la Primărie, Profi, Turnului. Îți este frică să-ți lași mama, bunica, prietena, 
soția sau copilul singuri. Are rost să vă zic de ce? De ce nu vorbește mai multă lume? De frică. De ce Nova TV sau 
Ora de Mediaș nu fac altceva decât să scoată o laudă din lucruri normale. E normal să asfaltezi o stradă? Ce nu e 
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normal. Să o spargi din doi în doi ani. Să sperăm că o să facă o vizită în Mediaș cei de la Recorder, nu de alta, dar au 
ce să scormonească. Măcar sunt reporteri și nu îi cumpără niciun partid politic. Cred că înaintea alegerilor, majoritatea 
locuitorilor din Mediaș ar dori să vadă dezbaterea live, atât pe Facebook cât și pe TV, Ora de Mediaş. Oare e posibil 
așa ceva? Ar mai fi multe de spus. De exemplu. Vin excursioniști, aici în Mediaș și nu au unde merge la o toaletă, 
domnilor. Unde sunt cheile de la toaleta pe care a construit-o domnul Thellmann? Este o necesitate, este o...și nimeni 
nu ia nicio măsură. Am două procese câștigate și doresc să mi se restituie sumele de bani care mi se cuvin. 
Mulțumesc! 
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Domnul Cândea Nicolae.  
Bună ziua! Cândea sunt. Tot pe Mușcelului stau, cam la mijlocul dealului. Am și eu aceeași propunere, că nu 

se poate cu 14 sau mă rog alt mijloc de transport. Este 14 care merge pe Hula Veche, ală poate să vină și să urce pe 
Viilor, Hațeg și să coboare pe Mușcelului, să facă legătura cu Wewernul. În legătură cu apa. În doi ani de zile am 
schimbat filtre la bucătărie, filtre la toaletă. Este dezastru cu apa, să știți. S-a spus că s-a făcut, dar probleme și 
probleme. În doi ani de zile am schimbat toate filtrele. Au schimbat săptămâna trecută. Mulțumesc! 
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Domnul Dincă Tudor.  
Domnul Dincă Tudor.  

Mulțumesc frumos! Aș dori și eu să atrag atenția în legătură cu activitatea dumneavoastră ca și consilieri 
locali. Nu am reținut numele domnului consilier care a răspuns. Vă mulțumesc că ați răspuns domnului, dar să știți ca 
și consilier puteți să propuneți anumite politici publice ca să ajutați locatari din cartierul dumneavoastră. Trebuie 
totuși un pic de inițiativă. Și cum și domnul Dordea a spus deja, și eu m-am uitat la aceste cifre, ați avut zero 
inițiative. Atenție! Inițiative, nu hotărâri de consiliu care să treacă. Și dacă vreau să adaug la cât de slabă a fost 
performanța dumneavoastră în acest ciclu electoral, în această perioadă de mandat. Rapoartele dumneavoastră de 
activitate nu sunt la zi. Aveți Rapoarte de activitate din maxim 2022. Nu aveți nimic pe 2023, în special în an electoral 
când oamenii ar dori să citească să vadă ce ați făcut. Pe lângă faptul că ați fi avut doar o singură hârtie, cum ați scris în 
2020 și 2021 „Nu a fost cazul” în legătură cu inițiative. Deci faptul că unii dintre dumneavoastră doriți să candidați în 
continuare și nu ați avut nici o inițiativă mă surprinde. Asta am vrut să zic în legătură cu activitate de consilier. Deja s-
a menționat cu strada Ighișului. E adevărat multe costuri care au crescut. Țineți minte, am fost aici în ședința de 
consiliu anul trecut în luna iulie, la rectificarea bugetară, hotărârea de consiliu cred că era 143/2023, bugetul inițial era 
de 13.890.000 lei. La acea rectificare bugetară din iulie ați adăugat 12.000.000 lei, la acel proiect, din împrumut de la 
BRD. Cu zicea și doamna, nu ați menționat la ce rată de...Cum a spus și doamna Maier, foarte multe din chestiile care 
se adaugă în 3.700.000 lei, astăzi prin votul dumneavoastră trebuiau să fie incluse în proiectul inițial. Să nu mai zic, în 
hotărârea de consiliu nu se menționează din ce fonduri veți acoperi acest cost. Va fi din bugetul local, va fi din 
împrumut? Domnul Sima, cu tot respectul că sunteți Viceprimar, la strategia de pistă bicicletă, am mai spus asta în 
ședința trecută. Vă rog frumos să mergeți în localitatea înfrățită din Olanda și vedeți cum fac ei infrastructura pentru 
ciclism. Nu trebuie pe arterele principale. Și dacă arterele principale sunt prea ocupate cu alte lucrări în acest moment, 
căutați alternative. Nu însemnă că nu sunt alte căi pe unde se pot construi piste de bicicletă. Da, cam asta ar fi în mare 
parte. Dar din nou, activitatea dumneavoastră de consilier în ultimi trei ani jumătate, excepțional de slabă. Sunt foarte 
multe probleme în oraș. Faptul că nu ați avut nici un fel de inițiativă, în părerea mea vă descalifică ca și consilieri 
locali. Vă mulțumesc! 
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Domnul Mija Marius. 
Domnul Mija Marius 

Bună ziua, tuturor. Aș fi vrut să nu mai vin aici, pentru că am fost de câteva ori în ceea ce privește problema 
parcului. Vin în calitate de persoană fizică, nu de altă natură. Sunt locuitor al carterului Vasia. De curând o firmă a 
cumpărat terenul de fotbal și vor să schimbe destinația. Firma se numește FEVAMED și vor să facă proiect imobiliar, 
acolo. Un proverb zice că prudența e mama înțelepciuni. Vă zic doar atât, că Legea sportului, pentru că 
dumneavoastră veți aviza sau nu, un PUZ, acolo, zice: schimbarea destinației sau desființarea unor baze sportive 
aparținând domeniului public ori privat al statului, sau a UAT-urilor se va putea face numai prin hotărârea Guvernului 
și cu construirea prealabilă a altor baze sportive similare celor desființate. Eu văd deja un șablon, în ceea ce se 
întâmplă în Mediaș. Punem betoane peste tot, tăiem spațiile verzi și zic numai trei exemple: proiectul parcului, în care 
Legea spațiilor verzi zice că numai 10 % poate fi schimbat, ori după cum arată proiectul schimbați 90 % și rămâne 10 
%. Un proiect al centurii ocolitoare care nu își merită numele, pentru că ocolitor din câte știu eu din DEX, înseamnă 
că ocolește. Ori, o centură ocolitoare care merge le-a lungul Târnavei, împarte orașul în două. Spațiile verzi pentru 
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plimbare, pentru copii, pentru pescari, arealul Târnavei Mari, dispare. Se va face acolo o junglă de beton, numai bună 
pentru drogați, pentru oamenii străzii și cu tot ceea ce e aferent unei situații de genul acesta. Nu s-a gândit nimeni, 
20.000.000 de euro. Cum veți plăti cei 30 % cu care trebuie să intre Primăria? Sunt proiecte alternative. Uitați-vă, în 
1992, Partidul Mișcarea Ecologistă Română a depus un proiect ca să meargă din zona, dacă tot ați făcut un sens 
giratoriu de 380.000 de euro, folosiți-l și faceți o alternativă ieșire peste Târnavă, zona Wewern. Aveți două 
posibilități: unul mai scurt, dar un pic mai greu de realizat prin Brateiu, unul mai lung, mai ușor prin Bazna și se poate 
ieși cu un pod la circulația spre Sighișoara, sau din Blăjel se poate veni înapoi și se poate merge spre Autostrada 
Transilvania. Asta însemnă centură ocolitoare. Acum, se discută de un proiect pentru distrugerea spațiilor sportive. 
Cunoașteți. Cum e posibil așa ceva? Vrem să-i înlăturăm pe copii de la tabletă, de la droguri și ce facem. Le tăie 
spațiile unde se poate face sport. Vă zic doar așa ca titlu informativ. Nu fac un proces de intenție. Vă zic: prudența e 
mama înțelepciuni. Vă rog să aveți în vedere situația asta.  
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Vă rog, mai scurt. 
Domnul Mija Marius 

Am vorbit cu domnul Primar, i-am sugerat construcția unui Parc Industrial care să aducă locuri de muncă, 
pentru că salariile în Mediaș...care oferă facilității fiscale, pentru că în Mediaș, salariile sunt la 60 % de Sibiu și 45% 
de Cluj și ne mirăm de ce se depopulează orașul. Din cauza asta. Vă mulțumesc! 
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc! 
Doamna Boca Maria. 

Doamna Boca Maria 
Eu, numai câteva cuvinte am să vă spun. De când ați fost, de acum doi ani consilieri, până în prezent, 

deocamdată mai sunteți. Și domnul beton ca să nu-i zic domnul primar, că nu merită denumirea asta. La câte s-au 
făcut pentru orașul ăsta, mai mult în bătaie de joc și față de populație, în bătaie de joc. Atâta mă rog la Dumnezeu să 
facă la fel, cum ați făcut fiecare.  
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Dacă nu mai sunt alte observații, declar ședința închisă. Vă mulțumesc! 
 
Şedinţa s-a încheiat la ora 17:08 
 
 
 

Președinte de ședință, 
Toderici Marius Ioan 

Secretar General, 
Muntean Sanda Ligia 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


